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 برگزاری نشست
 بصیرتی مكتب شهید سلیمانی در گرگان

به مناسبت سومین سالگرد شهادت سردار سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانی 
و هفتمین روز به خاکسپاری شــهید گمنام در سایت استانداری گلستان 
نشست بصیرتی با عنوان مکتب سلیمانی با حضور مدیران عامل، معاونین و 
کارکنان صنعت آب و برق در سالن اجتماعات آب منطقه ای در گرگان برگزار 

شد. 
در این مراسم حجت الاسلام سعید بیرقدار مسول فرهنگی صنعت آب و برق استان گلستان 
ضمن خوش آمد گویی به مدعوین و شرکت کنندگان اظهار داشت : شهید سلیمانی الگوی 
ولایت پذیری بودند. این شهید والامقام در کوچه و پس کوچه ها و در بیابان ها به دنبال شهادت 
بودند. در ادامه این نشست رییس دانشگاه آزاد اسلامی استان گلستان گفت: آموزش مکتب 
سلیمانی همه روزه است نه اینکه فقط سالی یک بار با برگزاری همایش و مراسم به یاد این شهید 
والا مقام باشیم. حجت الاسلام سید علی طاهری به بیانات مقام معظم رهبری درخصوص شهید 
سلیمانی اشاره کرد وگفت : مقام معظم رهبری در دیدار با خانواده شهید سلیمانی و اعضای ستاد 
بزرگداشت ایشان فرمودند: نباید خصوصیات سردار سلیمانی ماورایی و دست نیافتنی تصور شود. 
قطعا شهید سلیمانی خصلت های منحصر به فرد زیادی داشتند ولی رسیدن به جایگاه ایشان 
برای همه ما دور از دسترس و دست نیافتنی نیست. آموزش در مکتب سلیمانی اگر همیشگی 
باشد همه ما می توانیم یک حاج قاسم سلیمانی باشیم. در ادامه مراسم مداحان اهل بیت در وصف 

و مدح اهل بیت و شهید حاج قاسم سلیمانی مداحی کردند.

 اجراي پروژه های جهاد آبرساني
 در روستاهاي استان يزد

یزد- صادقی مقدم: مدیر عامل شــرکت آب وفاضلاب یزد از اجراي طرح 
محرومیت زدایي در قالب جهاد آبرساني در روستاهاي استان یزد خبر داد.

جلال علمدار گفت: طرح جهاد آبرساني، زیرساخت هاي تأمین آب پایدار و مطمئن در روستاهاي 
هدف را توسعه مي دهد تا مردم این روستاها به آب سالم و پایدار دسترسي داشته باشند.

وي افزود: جهاد آبرســاني با مشارکت قرارگاه سازندگي سپاه الغدیر استان)معین قرارگاه امام 
حسن مجتبي )ع(( در قالب طرح محرومیت زدایي در روستاهاي استان در حال اجرا مي باشد.

علمدار خاطر نشــان کرد: این پروژه ها تعداد 5 شهرستان و جمعا 58 روستا و جمعیت بالغ 
بر450 هزار نفر را در استان یزد تحت پوشش قرار مي دهد.

وي ادامه داد: عملیات اجرایي جهاد آبرساني در روستاهاشامل، تعداد 28باب مخزن ذخیره آب 
شرب با حجم 7950 تر مکعب، 9باب ایستگاه پمپاژ، 138 کیلومتر خط انتقال و15 کیلومتر اصلاح 

و بازسازي شبکه آب می باشد.
مدیرعامل شرکت آبفاي استان تصریح کرد: بیشترین میزان پیشرفت در اجراي  پروژه هاي 
محرومیت زدایي مربوط به شهرستان یزد بوده وسایر شهرستانها نیز نسبت به تسریع بخشیدن به 
روند اجرایی پروژه ها اقدامات لازم را انجام داده اند و امید است با همت بیشتر وهمکاري متقابل 

خدمت رسانی حداکثری به مردم استان محقق شود.

مرحله مقدماتی بیست و ششمین دوره مسابقات قران 
کريم و نهج البلاغه در منطقه گلستان برگزار شد

مرحله مقدماتی بیست و ششمین دوره مسابقات قران کریم و نهج البلاغه در 
شرکت ملی پخش فراورده های نفتی منطقه گلستان برگزار شد.

در آیین افتتاحیه این مسابقات معاون فنی و عملیاتی منطقه از همکاران و خانواده های آنان به 
سبب مانوس نمودن فرزندان خود با قران و اهتمام در تربیت اسلامی و قرانی قدردانی و برای 
تمامی شرکت کنندگان در این دوره از مسابقات آرزوی توفیق کرد.حسین رضایی افزود: هدف 
از برگزاری این مسابقات ترویج فرهنگ قرآنی بین کارکنان و خانواده ها و ایجاد صمیمت و 
همدلی بین همکاران است.بر پایه این گزارش شرکت کنندگان این مرحله از مسابقات در دو 
بخش برادران و خواهران، در هفت گروه سنی و رشته های انتخابی )تحقیق، صحیح خوانی، 
حفظ، ترتیل، نهج البلاغه، مفاهیم و اذان( به رقابت پرداختند که پس از انتخاب نفرات برتر توسط 
داوران، برگزیدگان به مرحله نیمه نهایی کشوری راه می یابند.گفتنی است داوری این مسابقات 

برعهده داوران دارالقران استان گلستان بوده است.

اخبار کوتاه 

رئیس هیات مدیره شرکت آهن و فولاد الماس آرتاویل عنوان کرد؛

بهره برداری از واحد احیای مستقیم فولاد آرتاویل تا ۱۴۰۳
اصفهان_محسن راعی: شرکت سرمایه گذاری توسعه معادن 
و فلزات در حال اجــرای هفت پروژه تحت عنوان پروژه های 
پیشرانان پیشرفت ایران است که یکی از این پروژه ها احداث 
واحد ۱.۱ میلیون تنی احیای مســتقیم شرکت آهن و فولاد 
الماس آرتاویل اســت. اجرای این پروژه از اواخر سال ۱۴۰۰ 
آغاز شــده و قرار است در سال ۱۴۰۳ به بهره برداری برسد. 
سرمایه گذاری موردنیاز برای این پروژه بالغ بر ۶۰۰۰ میلیارد 
تومان بوده و اشتغالزایی مستقیم آن نیز ۲۷۵ نفر برآورد شده 

است.
رئیس هیات مدیره شرکت آهن و فولاد الماس آرتاویل گفت: قرارداد پروژه 
شرکت آهن و فولاد الماس آرتاویل برای احداث یک واحد 1.1 میلیون تنی 
احیای مستقیم به روش میدرکس در دی ماه سال 1400 به صورت رسمی بین 
این شرکت و شرکت ایریتک به عنوان پیمانکار منعقد شد و این پروژه هم اکنون 
با حدود 28 درصد پیشرفت در حال اجرا است. شرکت سرمایه گذاری توسعه 
معادن و فلزات با 40 درصد و شرکت های بین المللی مهندسی ایران )ایریتک( و 
معدنی و صنعتی چادرملو نیز هر یک با 30 درصد سهامداران این پروژه هستند.
مجید رضاپور در گفت وگو با خبرنگار ماین نیوز با اشاره به اینکه روند پیشرفت 
پروژه احداث واحد احیای مستقیم شرکت آهن و فولاد الماس آرتاویل مورد 
تائید شرکت مشاور قرار گرفته است، افزود: عملیات خرید ماشین آلات خارجی 

این پروژه در شرایط خوبی قبل از سال میلادی 2021 انجام شد، یعنی خرید 
این ماشــین آلات حتی زودتر از زمان مبادله قرارداد انجام شد و خوشبختانه 
مشــکلاتی مانند افزایش قیمت های سال نو، جنگ روسیه علیه اوکراین و 

افزایش قیمت کامودیتی ها نقیصه ای را به قرارداد این پروژه وارد نکرد.
وی عنوان کرد: تاکنــون از 35 هزار مترمکعب، حدود 10 هزار مترمعکب 
بتن ریزی پروژه انجام شده است و عملیات ساختمانی رو به تکمیل است. نصب 
کوره هم شروع شده است. همچنین قراردادهای ساخت ماشین آلات داخلی 
منعقد شــده است و از سال قبل ساخت این ماشین آلات در داخل آغاز شده 
است و بخشی از این ماشین آلات نیز در حال انتقال به داخل سایت به منظور 

عملیات نصب هستند.
وی خاطرنشان کرد: در زمینه تامین زیرساخت های موردنیاز پروژه نیز توافقات 
خوبی شده است. مشکل اتصال به راه آهن حل شده و مناقصه مربوط به آن در 
حال برگزاری است و به زودی نتیجه این مناقصه مشخص می شود و به این 
ترتیب عملیات خط ریلی متصل به راه آهن سراسری آغاز خواهد شد. همچنین 
در زمینه تامین آب، قرارداد خرید دو میلیون مترمعکب پساب شهر اردبیل امضا 
شده است. اســناد مناقصه آن برای اجرای خط لوله و احداث تسویه خانه در 
داخل ســایت پروژه در حال آماده سازی است و با مشخص شدن پیمانکاران 
مربوطه، طی دو ســه ماه آینده عملیات احداث تسویه خانه در داخل سایت و 

لوله گذاری آغاز می شود.

رئیس هیات مدیره شرکت آهن و فولاد الماس آرتاویل اضافه کرد: در زمینه 
تامین برق هم توافقات خوبی برای انتقال برق شده است. اسناد مناقصه مربوط 
به آن آماده شده است و پس از تائید برق منطقه ای، به زودی مناقصه برگزار و 
پیمانکار مشخص می شود و از ابتدای سال آینده پروژه تامین برق نیز به مرحله 
اجرایی می رسد. در زمینه تامین گاز هم تائیدیه های ضمنی گرفته شده تا از خط 

تقویت فشار اردبیل عملیاتی شود.
رضاپور تاکید کرد: با این حساب از نظر زیرساخت هیچ مشکلی نداریم و به 
محض بهره برداری از پروژه، زیرساخت های موردنیاز آن نیز فراهم خواهد بود. 
امیدواریم با توجه به برنامه ریزی های انجام شده، سفارش گذاری های صورت 

گرفته و تامین زیرساخت ها، پروژه طی 24 ماه آینده آماده بهره برداری شود. در 
این صورت اگر بتوانیم اواخر سال 1402 اتمام عملیات نصب را داشته باشیم، 

می توانیم از ابتدای 1403 بهره برداری از کارخانه را آغاز کنیم.
به گفته وی چادرملو به عنوان یکی از سهامداران پروژه واحد احیای مستقیم 
فولاد آرتاویل متعهد شده است که 50 درصد از مواد اولیه موردنیاز آن را تامین 
کند. همچنین تامین مواد اولیه از گندله سازی در حال احداث در کردستان نیز 
دنبال خواهد شــد. وی اظهار کرد: کل سرمایه گذاری این پروژه تا اتمام آن 
حدود ۶000 میلیارد تومان به صورت ارزی و ریالی برآورد شده است. در زمان 
بهره برداری 275 نفر به صورت مستقیم در این کارخانه مشغول به کار خواهند 
شد و با اجرای طرح های توسعه ای ذوب، ریخته گری و نورد ظرفیت جذب تا 

1000 نیروی کار نیز در این کارخانه وجود خواهد داشت.
رضاپور اعلام کرد: با راه اندازی واحد احیای مستقیم 1.1 میلیون تنی فولاد 
آرتاویل، این کارخانه به بزرگترین واحد احیای مستقیم در منطقه شمال غرب 
کشور تبدیل خواهد شد. در حال حاضر بزرگترین واحد احیای مستقیم در منطقه 

شمال غرب کشور واحد احیای مستقیم 850 هزار تنی میانه است.
رئیس هیات مدیره شرکت آهن و فولاد الماس آرتاویل گفت: پروژه احداث 
واحد احیای مســتقیم فولاد آرتاویل یکی از پروژه های مجموعه پیشرانان 
پیشرفت ایران است و تاکنون نیز حمایت های کشوری و استانی لازم از این 

پروژه انجام شده است.

مراســم نکوداشت آیت الله سیدعلی شفیعی، 
نماینده مردم خوزســتان در مجلس خبرگان 
رهبری با حضور محمود شالویی رئیس انجمن 
آثار و مفاخر فرهنگی کشور و سایر مسئولان 
کشوری و استانی در حســینیه ثارالله دزفول 

برگزار شد.
به گزارش روابط عمومی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
خوزستان، مراسم نکوداشــت آیت الله سیدعلی شفیعی، 
نماینده مردم خوزســتان در مجلس خبرگان رهبری و دو 

فرزند شهید ایشان با حضور مسئولان کشوری و استانی در حسینیه ثارالله دزفول برگزار 
شد.محمود شالویی رئیس انجمن آثار و مفاخر فرهنگی طی سخنانی در این مراسم گفت: 
نام دزفول با قهرمانان عرصه تقوا، فضیلت، حماسه و ایثار پیوند خورده است. کیست که نام 
دزفول را بشنود و شیخ انصاری را به یاد نیاورد؛ عالمی که نه فقط به خاطر مرجعیت که به 
جهت تقوا و فضائلش ماندگار شد؛ دزفولی که با نام آیت الله سید مجدالدین قاضی شناخته 
شده است. مشاور وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با بیان اینکه این محفل، مجلس یادکردِ 
فضیلت و تقوی است، گفت: اگر از آیت الله شفیعی تقدیر می کنیم به جهت مسیری متعالی 

است که ایشان پیموده اند و اینکه دستاوردهایِ تلاش های 
ایشان را به نسل جدید نیز منتقل کنیم.رئیس انجمن آثار و 
مفاخر فرهنگی تأکید کرد: این چهارمین برنامه نکوداشت از 
عالمان برجســته کشور در سال جاری است که با همت و 
همکاری انجمن آثار و مفاخر فرهنگی برگزار می شود؛ مراسم 
اول مربوط به مرحوم آیت الله کوهستانی از علمای بهشهر، 
مراسم دوم در پاسداشت محتشم کاشانی و مراسم سوم هم 
در ماه گذشته برای مرحوم آیت الله العظمی مرعشی برگزار 
شد و اینک نیز مراسم نکوداشت آیت الله شفیعی برگزار می 
شود.گفتنی است: در این آئین، آیت الله موسوی جزایری رئیس حوزه های علمیه خوزستان، 
آیت الله محسن اراکی عضو مجلس خبرگان رهبری، سیدمحمدعلی قاضی دزفولی امام 
جمعه دزفول و مهدی زارع دبیر ستاد نکوداشت علما و نخبگان شهرستان دزفول نیز به 
ایراد سخن پرداختند؛ افزون برآن پیام های رییس قوه قضائیه، رئیس مجلس خبرگان 
رهبری و معاون اول ریاست جمهوری نیز برای حاضران قرائت شد.پخش نماهنگ مستند 
زندگینامه آیت الله شفیعی، شعرخوانی و رونمایی از دو کتاب به قلم آیت الله شفیعی از دیگر 

بخش های اجلاس نکوداشت این عالم برجسته خوزستانی در دزفول بود.

کارشناسان می گویند شرط موفقیت توسعه دیمزارها داشتن تکنولوژی مناسب دیم 
است که الان حدودا ۴۰درصد تامین است. همچنین باید غنی سازی خاک به وسیله 

ریزمغذی های مناسب نیز در دستور کار قرار بگیرد.
بحث توسعه دیمزارها از سوی وزارت جهاد در حال پیگیری است و عمده تلاش برای افزایش کشت 
این محصولات است. با این وجود کارشناسان معتقدند در توسعه کشت دیمی باید تمرکز را روی بالا بردن 
عملکرد گذاشت و صرفا در فکر توسعه هکتاری کشت دیمی نباشیم. به خصوص اینکه در حال حاضر نیز 
بخش قابل توجهی از محصول استراتژیک گندم از طریق کشت دیم تامین می شود اما میزان بهره وری 
آن چندان بالا نیست.عطاالله هاشمی رئیس بنیاد ملی گندمکاران در این خصوص به بازار می گوید: به طور 
متوسط از ۶میلیون هکتار سطح زیرکشت گندم 4میلیون هکتار دیم و 2 میلیون هکتار کشت آبی است. که 
با توجه به بحران آبی الان کشت آبی گندم تقلیل یافته و به حدود 1۶00 تا 1800 میلیون هکتار رسیده 
و مناطق دیم نیز به بیش از 4میلیون هکتار رسیده است.وی در پاسخ به این سوال که از نگاه شما توسعه 
سطح زیرکشت دیم خوب است یا خیر، گفت: در خصوص گندم توسعه دیمزارها اتفاق خوبی است منتها 
باید از این توسعه دادن ها نتیجه نتیجه بگیریم و مساله مهم این است که نتیجه گرفتن تابع فراهم کردن 
الزامات آن است.هاشمی افزود: به عبارت دیگر باید در ابتدا بذری مناسب داشته باشیم که تابع شرایط آب 
و هوایی ما باشد. همچنین نیاز است که تکنولوژی روز داشته باشیم که شرایط خاک را فراهم کند. در این 
صورت است که می توان به نتیجه دادن توسعه کشت دیمی امیدوار بود در غیر این صورت فایده ای نخواهد 
داشت.بر اساس این گزارش، در بحث کشاورزی یکی از اصلی ترین نیازها دسترسی به تکنولوژی و ماشین 
آلات روز است و حال در مورد توسعه دیمزارها که شرایط بسیار متفاوتی نسبت به کشت آبی دارد بحث 
تکنولوژی اهمیتی دو چندان دارد. با این وجود رئیس بنیاد ملی گندمگاران کشور معتقد است در حال حاضر 
این تکنولوژی را در اختیار نداریم و می گوید: اگر تکنولوژی مناسب دیم را 100درصد در نظر بگیریم الان 
حدود 40درصد از این تکنولوژی را در کشور در اختیار داریم.وی در خصوص میانگین برداشت گندم آبی و 
دیمی کشور اظهار داشت: آبی متوسط برداشت حدود 3تن در هکتار است و در دیم هم در مناطق مختلف 
متعیر است؛ به عنوان مثال در مناطقی که شرایط مناسب است تا 2تن در هکتار هم برداشت داریم اما به 
طور متوسط میزان برداشت در هکتار یک تن و 200هزار کیلوگرم است. با این وجود اگر تکنولوژی مناسب 
باشیم این میانگین عملکرد به 2تن هم می رسد.علیقلی ایمانی مدیرعامل بنیاد ملی گندمکاران کشور از 
دیگر فعالان بخش است که معتقد است از آنجایی که یک فاکتور بسیار مهم در بحث دیمزارها نزولات 
جوی است لذا اگر بارندگی نباشد هر توصیه ای هم در خصوص دیمزارها داشته باشید فایده ندارد. با این 
وجود وی معتقد است حتی اگر میزان بارندگی و پراکنش کمتر از نرمال باشد با رعایت یکسری اصول فنی 
که هم در بحث بذر است که در مقابل تنش های محیطی در مناطق دیم مقاومت داشته باشد، می توان 
نتیجه خوبی به دست آورد.ایمانی همچنین به بازار می گوید: نکته مهم بعدی در خصوص توسعه کشت 

دیمزارها بحث استفاده از ماشین آلاتی است که بتوانیم بدون اینکه خاک را بهم بریزیم از رطوبت موجود در 
خاک برای سبز کردن گیاه استفاده کنیم. این هم نیاز به سرمایه گذاری، تامین تکنولوژی، ابزار و همچنین 
نیاز به آموزش کشاورزان دارد.وی ادامه داد: نکته مهمتر از این بحث تغذیه است که اگر چناچه شرایط جوی 
حتی کمی مساعد باشد با استفاده از ریزمغذی هایی که از طریق محلول پاشی به گیاه می دهیم، می توان 
خاک را تغذیه کرد.گفتنی است شرایط در دیمزارها طوری است که نمی توان کود اوره و دیگر کودهایی که 
مواد معدنی هستند داد چون رطوبت کافی برای حل آن ماده معدنی در خاک وجود ندارد. به همین دلیل 
کارآمدترین روش این است که خاک و گیاه را از طریق ریزمغذی ها به صورت محلول پاشی غنی سازی 
کرد. بنابراین بایستی برای توسعه موفق دیمزارها در مرحله داشت از مکمل های غذایی استفاده کرد.ایمانی 
همچنین معتقد است لازمه توسعه موفق دیمزارها و پای کار آوردن کشاورزان و همچنین انتقال علم، فن 
و مهارت و تجربه و یا یافته های تحقیقاتی های جدید، برگزاری کارگاه های آموزشی است که در مزارع 
برگزار شود و این مسائل منتقل شود.این مقام مسئول در خصوص اینکه در حال حاضر چقدر از اصول فنی 
نامبرده در کشت دیم گندم به عنوان یک محصول استراتژیک و مهم برای کشور استفاده می شود گفت: 
درصد بسیار کمی است البته از سال قبل که بحث توسعه تولید در دیمزارها استارت خورده است وضعیت 
کمی بهتر شده است. مساله اینجا است که برای تحقق این اصول فنی باید دستگاه هایی که به اصطلاح 
برای کشاورزی حفاظتی مورد نیاز است تهیه شود که تامین منابع مالی آن مشکل است. اگرچه این منابع 
به تدریج در حال تامین شده است و همچنین ریز مغذی های مورد نیاز در حال تامین است که گاهی به 
صورت رایگان در اختیار دیم کارها قرار خواهند داد.ایمانی با بیان اینکه میانگین عملکرد ما در شرایط متعارف 
در دیمزارها 1.2تن اســت افزود: حال اگر با اصول فنی نامبرده در 4میلیون هکتار اراضی دیم بخواهیم 
500کیلو افزایش عملکرد ایجاد کنیم می توانیم دو میلیون تن به میزان تولیدات و برداشت از اراضی دیم 
کشور گندم اضافه کنیم و به این ترتیب به همین میزان نیز کمتر نیاز به واردات از کشورها خارجی داشته 
باشیم. بخصوص اینکه اگر الان بخواهیم دو میلیون تن گندم وارد کنیم حداقل 400دلار در هر تن باید 
بپردازیم.وی همچنین خاطر نشان کرد: در بحث توسعه دیمزارها نکته مهم این است که استفاده از اصول 
فنی مانند بذور مناسب، ریزمغذی ها و ماشین آلات روز در صورتی تاثیر گذار است که این عملیات مستمر 
باشد نه اینکه این کار را شروع کنند و بعد از مدتی رها کنند و به رویه سابق برگردند.گفتنی است به گفته 
مدیرعامل بنیاد ملی گندمکاران کشور در حال حاضر در در دنیا 70درصد محصولات کشاورزی از بخش 
دیم تامین می شود به این دلیل که میزان بارندگی آنها زیاد است. لذا گفته می شود دیم اما به قدری نزولات 
جوی زیاد است که نیاز به آبیاری ندارند. اما برعکس در کشور ما 70درصد محصولات ما از محل منابع آبی 
تامین می شود و 30درصد دیم است.از سوی دیگر ایمانی می گوید: بنابراین در فرانسه میانگین عملکرد در 
دیمزاها در هر هکتار 8تن است! در آلمان، کانادا و انگلیس نیز تقریبا همین میزان است یعنی در حالی که آب 

مورد نیاز تولید را از آب سبز )نزولات جوی( تامین می کنند. اما در ایران نزولات جوی قابل توجه نیست.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
پنج  راه انــدازی  از  خوزســتان 
زیبا  هنرهای  جدید  هنرســتان 
ازسوی اداره کل فرهنگ و ارشاد 
اسلامی خوزستان با همکاری اداره 
آموزش و پرورش خوزستان  کل 

خبر داد.
به گــزارش روابط عمومــی اداره کل 
فرهنگ و ارشــاد اســلامی خوزستان، 

حجت الاســلام کلاه کج با بیان این که یکی از راه های تربیت نسل 
جوان هنرمند، گسترش مراکز آموزشی و هنرستان های هنرهای زیبا 
به صورت رایگان و با حمایت دولت اســت افزود: این هنرستان ها در 
شهرهای ماهشهر، بهبهان، دزفول، شوشتر و آبادان تا آغاز سال تحصیلی 
آینده راه اندازی خواهد شــد. وی گفت: رشته های مورد استقبال در این 
هنرستان ها آموزش سینما، تئاتر، گرافیک، موسیقی و... است که به نسبت 

میزان درخواست شهرستان ها تعیین خواهد شد.

مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اســلامی 
خوزستان با اشاره به اینکه یکی از بهترین و 
علمی ترین راهکارهای تربیت نیروی متعهد 
و متخصص جوان و خلاق هنری تحصیل 
در هنرستان  هنرهای زیبا است ادامه داد: 
تحصیل در این مــدارس کاملا رایگان 
است و حمایت آموزش و پرورش در تامین 
ساختمان و راه اندازی این هنرستان ها قابل 
تقدیر اســت. وی افزود: برخی هنرمندان 
بزرگ و نامــدار که امروز به آنها افتخار می کنیم پرورش یافته همین 
هنرستان های زیبا هستند و راه اندازی هنرستان هنرهای زیبا اثرات قابل 

توجهی در آینده هنر جامعه به جا خواهد گذاشت.
حجت الاسلام کلاه کج با بیان اینکه هم اکنون 2 هنرستان پسرانه و 
دخترانه در خوزستان فعال است ادامه داد: 2 هزار متقاضی پیگیر ثبت نام 
در هنرســتان هنرهای زیبا هستند که امیدواریم با پیگیری لازم روند 

توسعه کمی و کیفی هنرستان ها تداوم پیدا کند.

ادامه از صفحه یک
 به این معنا که فرایند عرضه اخیر در بورس خود عامل افزایش بیش از 50 درصدی قیمت خودروها می شد. این در حالی 

است که قیمت برخی از خودروها حتی تا بیش از 100 درصد هم در این فرآیند رشد داشت. 
با نامه اخیر نمایندگان مجلس به رئیس شورای رقابت به نظر می رسد صف منتقدان و مخالفان شیوه کنونی عرضه خودرو 
در بورس در حال شلوغ تر شدن است. اما این نکته که آیا افزایش تعداد مخالفان این شیوه چقدر خواهد توانست در عمل تاثیر 

خود را نشان دهد و باعث منطقی شدن عرضه خودرو در بورس شود، نیاز به گذر زمان بیشتری دارد.  
براساس قانون، محصولات داخلي فقط از طریق دو کانال قابل قیمت گذاري هستند، کالاهاي انحصاري در شوراي رقابت 
و کالاهاي غیرانحصاري در بورس کالاي ایران، به این ترتیب اگر خودرو از سوي مسوولان مربوطه کالاهاي غیرانحصاري 

تلقي شود، باید در بورس کالا قیمت گذاري شده که این کار به نفع صنعت خودرو خواهد بود.
عرضه خودرو در بورس کالا نخستین گام برای حمایت هم زمان از تولیدکننده و مصرف کننده، پیاده سازی بازاری شفاف 
و رقابتی برای خودرو و رسیدن به مرز تعادل قیمتی است.عرضه خودرو در بورس کالا راهکاری برای شفاف شدن فرآیند 
معاملات خودرو بوده و در صورتی که عرضه با تقاضا همخوانی داشته باشد، بازار خودرو به مرز تعادل نزدیک می شود. با 
شفاف شدن فرآیند معاملات خودرو از طریق عرضه در بورس کالا، زمینه های بروز رانت میل به صفر می کند و سیاست گذار 

می تواند با تنظیم عرضه و تقاضا، بازار را به شرایط متعادلی برساند.
با رونق معاملات خودرو در بورس کالا و حمایت کامل دولت از این شیوه شفاف معاملات، می توان شاهد از بین رفتن حاشیه 
بازار و حذف شکل گیری قیمت های غیرواقعی در بازار آزاد بود و به این ترتیب سودی که تاکنون از فاصله زیاد قیمت های 
کارخانه و بازار به جیب دلالان می رفت، این بار به تولیدکننده و همچنین با کشف قیمت های معقول تر به مصرف کننده 
می رسد.عرضه خودرو در بورس کالا، خودروسازان را به شرایط رقابتی نزدیک می کند و سبب می شود از طریق سازوکار 
رقابتی اقدام به فروش تولیدات خود کرده، بنابراین این اقدام عاملی در جهت توسعه خطوط تولید خودروسازان به شمار می رود.
دلیل اصلي مطرح شدن آزادسازي قیمت خودرو این است که نرخ گذاري این محصول مهم از سیطره شوراي رقابت خارج 
شده و در حاشیه بازار کشف قیمت مي شود؛ به عبارت بهتر کشف قیمت در بازار به معناي حاکم شدن نظام عرضه و تقاضا 
بر بازار خودرو است بنابر این هیچ مکاني بهتر از بورس کالاي ایران نمي تواند محل تلاقي عرضه و تقاضا در مبادلات باشد.
شاید فعالان صنعت خودرو در ابتدا گمان کنند که بورس کالا هم مانع از واقعي شدن قیمت خودرو باشد اما رقابتي که میان 
خریداران و فروشندگان در بورس وجود دارد، به تمام مشکلات چند سال گذشته بازار خودرو پایان مي دهد و قیمت این 

محصول در روندي منطقي و واقعي قرار مي گیرد.
شوراي رقابت بدون در نظر گرفتن مکانیزم عرضه و تقاضا و از طریق فرمول نتوانست رضایت مردم و خودروسازان را جلب 
کند، اما بازار رقابتي و مبتني بر عرضه و تقاضاي بورس کالا مي تواند موجب رضایت هر دو طرف معامله شود البته در این 

بین باید حجم و چگونگي عرضه از سوي مسوولان مربوطه مشخص شود.
ر مدل حراج باز، هیجانات بازار  به شدت کاهش پیدا می کند و به افراد فرصت داده می شود که بر اساس منطق اقتصادی 

تصمیم بگیرند و به مشتریانی که بیشترین تقاضا را دارند خودرو تخصیص یاید و امکان تبانی به حداقل برسد.

 مراسم نکوداشت آیت ا... سیدعلی شفیعی، نماینده مردم خوزستان
 در مجلس خبرگان رهبری در دزفول برگزار شد

راز دیمزار؛ تکنولوژی مناسب دیم را در اختیار نداریم

 راه اندازی پنج هنرستان جدید هنرهای زیبا
 در خوزستان

شیوه کنونی عرضه خودرو

دنیا  فولادسازان  امروزه  راعی:  اصفهان_محسن 
به دنبال حرکت در راستای نیازهای آینده صنعت، 
رشــد و یا حفظ ســهم بازار، افزایش بهره وری 
و… الزامابایستی طرح های توسعه را دنبال کنند 
تا بتوانند در این کســب وکار باقی بمانند. بدیهی 
اســت اجرای طرح های توسعه ای با رعایت همه 
جوانب فنی، اقتصادی، اجتماعی و زیست محیطی 
و حتی الامکان در راســتای تکمیل زنجیره ارزش 
باشد تا ضمن خلق ارزش افزوده بیشتر، پایداری 
داشته باشد. به مناسبت فرارسیدن سالروز افتتاحیه 
شرکت فولاد هرمزگان، خبرنگار روابط عمومی با 
علیرضا کاظمی، معاون تکنولوژی و توسعه شرکت 
به گپ وگفت نشسته است که حاصل آن را در ادامه 

خواهید خواند.
اهمیت اجرای طرح های توسعه ای در صنعت فولاد 

را چگونه ارزیابی می کنید؟
شرکت های حاضر در زنجیره صنعت فولاد به دلیل تغییرات 
گسترده در نیازهای آینده صنعت فولاد و محصولات فولادی، 
رقابت پذیری و سایر الزامات حال و آینده توسعه کمی و کیفی را 
در اولویت های خود قراردهند. در غیر این صورت در بازارهای حال 
و آینده به تدریج جایگاه خود را از دست خواهند داد و در بدترین 
حالت از صحنه حذف خواهند شد. موضوعاتی مانند ایجاد اشتغال 
و سایر مسئولیت های اجتماعی، همچنین ارزش افزوده بیشتر در 
زنجیره تولید نیز مطرح است که این مسائل نیز انگیزه دیگری 
برای توســعه می شود. از طرفی سند چشم انداز فولاد کشور در 
راستای دستیابی به ظرفیت تولید 55 میلیون تن فولاد، اهمیت 
اجرای طرح های توسعه ای در صنعت فولاد را دوچندان می کند.

به طور خلاصه بفرماییــد در معاونت تکنولوژی 
و توســعه چه اقداماتی را انجــام می دهید و چه 

موفقیت هایی را کسب کرده اید.
در فولاد هرمزگان معاونت تکنولوژی و توسعه دامنه گسترده ای 

از موضوعات را تحت پوشــش دارد، از تدوین اســتراتژی ها و 
مدیریت فرآیندها، استانداردهای مدیریتی تا مهندسی و اجرای 
طرح های توســعه، موضوعات مرتبط با فنــاوری اطلاعات و 
ارتباطات، امنیت اطلاعات، هوشمندسازی و سایر موضوعات 
تحول دیجیتال، پشتیبانی فنی مشــتریان، طراحی و توسعه 
محصولات، مدیریت تکنولوژی و نوآوری و تحقیق و توسعه و 
همچنین کنترل کیفیت مواد اولیه و محصولات و آزمایشگاه های 
مواد اولیه و فولادسازی در این معاونت قرار دارند. برای هر یک 
از این حوزه های مدیریتی برنامه های گسترده ای تدوین شده و در 

مراحل مختلف اجرایی قراردارند.
تعریف و اجرای طرح های توســعه ای متعدد از موارد بســیار 
بااهمیت در این معاونت است. به طوری که در فولاد هرمزگان 

طی چند سال اخیر بیش از صدها پروژه در مقیاس مگا پروژه تا 
پروژه های کوچک تعریف شده است که تعداد زیادی از آن ها اجرا 

و برخی دیگر وارد فرایند اجرایی شده اند.
یکی از مهم ترین اقداماتی کــه در فولاد هرمزگان در پیش 
گرفته ایم، ارتباط با شرکت های دانش بنیان و رفع نیازهای شرکت 
به پروژه های تحقیقاتی است. به طوری که در سه سال گذشته 
بیش از 100 پروژه در فولاد هرمزگان تعریف شده اند و توانستیم 
با اجرای برخی از آن ها، بهره وری تولید را افزایش دهیم. توسعه 
محصولات از یک سو و افزایش کیفیت محصولات از طریق 
تست های دقیق عملکردی و بازرسی های فنی از سوی دیگر 
باعث شده است ضمن افزایش میزان تولید، عیوب تختال های 
شــرکت نیز کاهش یابد و محصول بهتری را متناسب با نیاز 

مشتری روانه بازار کنیم. ایجاد هاب نوآوری در فولاد هرمزگان 
از دیگر برنامه هاست که به تدریج تکمیل خواهد شد. عضویت در 

کمیته TC102 از موارد بسیار بااهمیت در شرکت است.
فولاد هرمزگان در حوزه فناوری اطلاعات یکی از شرکت های 
پیشرو در گروه فولاد مبارکه است و توانسته بسیاری از فرایندهای 
کسب وکار خود را سیســتمی کند. همچنین به دنبال اجرای 
مصادیق تحول دیجیتال )مانند هوشمندسازی، واقعیت افزوده 
و …( در شرکت فولاد هرمزگان هستیم که بتوانیم با به ثمر 
رسیدن این امر، ضمن بهره مندی از مزایای فناوری های روز دنیا 

افزایش بهره وری به همراه داشته باشیم.
از دیگر از دستاوردهای فولاد هرمزگان تندیس بلورین تعالی 
سازمانی، کسب و یا تمدید 8 استاندارد مدیریتی و انتخاب پنج 
نفر از کارکنان فولاد هرمزگان به عنوان ارزیاب جایزه تعالی است 
و این موضوع می تواند به بهبود عملکرد شرکت و کسب مدارج 

بالاتر منجر شود.
در ابتــدای صحبت های خود در خصوص اهمیت 
اجرای طرح هــای توســعه ای در صنعت فولاد 
توضیحاتی دادید. فولاد هرمــزگان به دنبال چه 
طرح های توسعه ای است و اجرای این طرح ها چه 

نتایجی را برای شرکت دربر خواهد داشت؟
در شــرکت فولاد هرمزگان توسعه متوازن را دنبال می کنیم 
و ازاین رو بیش از 100 پروژه برای حوزه های مختلف شــرکت 
تعریف شده است که برخی از آن ها پیشرفت قابل ملاحظه ای 
دارنــد و به زودی به بهره برداری می رســند. به طور مثال پروژه 
نصــب Sidewall Lance کوره هــای قوس الکتریکی 
98درصد پیشــرفت فیزیکی دارد و بــه زودی به بهره برداری 
می رســد. همچنین پروژه هــای متعدد و بــزرگ دیگری در 
شــرکت به فاز اجرا وارد شــده اند که ازجمله آن ها می توان به 
پروژه احداث واحد تولید گازهای صنعتی، احداث مخازن آهن 
 اسفنجی و احداث مدول 900 هزار تنی آهن اسفنجی اشاره کرد.
علاوه بر موارد یادشــده، پروژه های متعدد دیگری نیز در فولاد 

هرمزگان در دست بررســی و مطالعات اولیه قرار دارند. پروژه 
افزایش ظرفیت فولادسازی از یک میلیون و 500 هزار تن کنونی 
به ســه میلیون و 200 هزار تن، پروژه احداث واحد نورد گرم، 
پروژه احداث مگامدول شماره 4 با قابلیت شارژ آهن اسفنجی داغ، 
واحد گازهای صنعتی شماره 3، احداث نیروگاه، محوطه انباشت 
و برداشت در مرحله مطالعه قرار دارند که به زودی این مرحله نیز 
در طرح های یادشــده به اتمام می رسد و این پروژه ها نیز وارد 
فرایند انتخاب پیمانکار خواهند شد. ضمن اینکه پروژه احداث 
واحد مگامدول احیا مســتقیم ستاره سیمین هرمز به ظرفیت 
1.72میلیون تن به صورت مشــارکتی با سهامداران که فولاد 
هرمزگان بیش از 50 درصد در این شرکت سهم دارد، در منطقه 

ویژه خلیج فارس در حال اجرا است.
همان طور که گفته شــد، حیات و دوام شرکت های فولادی 
توسعه متوازن بوده و درگرو تکمیل زنجیره ارزش است. همچنین 
هر یک از حلقه های موجود در زنجیره صنعت فولاد نیز دارای 
ســود و ارزش افزوده متفاوتی هســتند و به نوبه خود می توانند 
ســودآوری لازم را برای صنعت فولاد داشته باشند. این مسئله 
هم می تواند به عنوان یک مشــوق برای فولاد هرمزگان باشد 
که به این ســمت حرکت کنند و در راستای سرمایه گذاری در 
زمینه توسعه و طرح های توسعه ای جدید گام بردارد. بدین منظور 
طرح جامع فولاد هرمزگان از معادن تا محصول نهایی و با در 
نظرگرفتن اصول اقتصاد چرخشــی در مرحله تدوین است که 

انشاالله پس از تصویب رونمایی خواهد شد.
سخن پایانی؟

این جانب به نوبه خود فرارســیدن سالروز افتتاح شرکت فولاد 
هرمزگان را به مدیرعامل محترم و یکایک همکاران محترم و 
سخت کوش شرکت و سهامداران گرامی تبریک عرض می کنم. 
امیدوارم با همراهی، همدلی و همکاری مجموعه عوامل فولاد 
هرمزگان و با اجرای طرح های توســعه ای، هوشمند سازی و 
نوآوری سهم قابل توجه و اثرگذاری در توسعه اقتصادی استان 

هرمزگان و کشور داشته باشیم.

علیرضا کاظمی، معاون تکنولوژی و توسعه شرکت فولاد هرمزگان مطرح کرد:

توسعه متوازن همراه با ارزش آفرینی

آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمان 
های فاقد سند رسمی

ــی  ــت اراض ــف وضعی ــن تکلی ــون تعیی ــواد1 و 3 قان ــتور م ــه دس ــر ب نظ
ــر رأی  ــوب 1390/9/20 و براب ــمی مص ــند رس ــد س ــای فاق ــاختمان ه و س
شــماره 140160310013016328 مــورخ 1401/09/28 هیــأت قانــون 
تعییــن تکلیــف موضــوع مــاده یــک قانــون مذکــور مســتقر در واحــد ثبتــی 
چمســتان تصرفــات مالکانــه و بلامعــارض متقاضــی آقــای/ خانــم  علــی اصغر 
حاجــی غلامرضــا هراتــی فرزنــد عبدالرضــا نســبت بــه ششــدانگ یــک قطعه 
زمیــن بــا بنــای احداثــی بــه مســاحت 148/71 متــر مربــع بــه شــماره پلاک 
ــداری  ــش 11 خری ــکلا بخ ــه باغبان ــع در قری ــی واق ــی از 12 اصل 158 فرع
شــده از  آقــای/ خانــم اســماعیل علــی پــور مالــک رســمی محــرز گردیــده 
اســت. لــذا بــه موجــب مــاده 3 قانــون تعییــن تکلیــف وضعیــت ثبتــی اراضی 
ــاده 13 آییــن نامــه مربوطــه و  ــد ســند رســمی و م و ســاختمان هــای فاق
بــه منظــور اطــلاع عمــوم مراتــب در دو نوبــت بــه فاصلــه 15 روز از طریــق 
ــی و سراســری در شــهرها منتشــر و در روســتاها رأی هیــأت  روزنامــه محل
ــراض  ــلام شــده اعت ــه آرای اع ــع ب ــه اشــخاص ذینف ــا در صورتیک الصــاق ت
داشــته باشــند بایــد از تاریــخ انتشــار اولیــن آگهــی و در روســتاها از تاریــخ 
ــه اداره ثبــت محــل وقــوع  ــا دو مــاه اعتــراض خــود را ب الصــاق در محــل ت
ملــک تســلیم و رســید اخــذ نماینــد. معتــرض بایــد ظــرف یــک مــاه از تاریخ 
تســلیم اعتــراض مبــادرت بــه تقدیــم دادخواســت بــه دادگاه عمومــی محــل 
نمایــد و گواهــی تقدیــم دادخواســت بــه اداره ثبــت محــل تحویــل دهــد کــه 
در ایــن صــورت اقدامــات ثبــت موکــول بــه ارائــه حکــم قطعــی دادگاه اســت 
ــا معتــرض،  ــی واصــل نگــردد ی و در صورتــی کــه اعتــراض در مهلــت قانون
گواهــی تقدیــم دادخواســت بــه دادگاه عمومــی محــل ارائــه نکنــد اداره ثبــت 
مبــادرت بــه صــدور ســند مالکیــت مــی نمایــد و صــدور ســند مالکیــت مانع 

از مراجعــه متضــرر بــه دادگاه نیســت./ م الــف: 1436687
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/10/17 تاریخ انشار نوبت دوم: 1401/11/01

عین الله تیموری
 رئیس اداره ثبت اسناد و املاک چمستان   9872

آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمان های فاقد سند رسمی حوزه ثبتی قائمشهر

نظــر بــه دســتور مــواد 1 و 3 قانــون تعییــن تکلیــف وضعیــت اراضــی و ســاختمان هــای 
فاقــد ســند رســمی مصــوب 1390/09/20 امــلاک و متقاضیانــی کــه در هیــأت موضــوع 
مــاده یــک قانــون مذکــور مســتقر در واحــد ثبتــی قائمشــهر مــورد رســیدگی و تصرفــات 
مالکانــه و بلامعــارض آنــان محــرز و رأی لازم صــادر گردیــده جهــت اطــلاع عموم به شــرح 

ذیــل آگهــی مــی گــردد:
املاک متقاضیان واقع در قریه سیاهکلا پلاک 47 اصلی بخش 16 

3917 فرعــی بنــام آقــای امیــد ابراهیمــی نســبت بــه ششــدانگ یــک قطعــه زمین کــه در 
آن احــداث بنــا شــده اســت بــه مســاحت 269 مترمربــع خریــداری مــع الواســطه از آقــای 

رضــا غلامــی مالــک رســمی.
لــذا بــه موجــب مــاده 3- قانــون تعییــن تکلیــف وضعیــت ثبتــی اراضــی و ســاختمان 
هــای فاقــد ســند رســمی و مــاده 13- آییــن نامــه مربوطــه ایــن آگهــی در دو نوبــت 
ــه فاصلــه 15 روز از طریــق روزنامــه محلــی / کثیرالانتشــار در شــهرها منتشــر و در  ب
روســتاها رأی هیــأت الصــاق تــا در صورتکیــه اشــخاص ذینفــع بــه آرای اعــلام شــده 
ــق  ــن آگهــی در روســتاها از طری ــخ انتشــار اولی ــد از تاری ــراض داشــته باشــند بای اعت
الصــاق در محــل تــا دو مــاه اعتــراض خــود را بــه اداره ثبــت محــل وقــوع ملــک تســلیم 
ــراض  ــلیم اعت ــخ تس ــاه از تاری ــک م ــرف ی ــد ظ ــرض بای ــد. معت ــذ نماین ــید اخ و رس
ــم  ــد و گواهــی تقدی ــه دادگاه عمومــی محــل نمای ــم دادخواســت ب ــه تقدی ــادرت ب مب
ــه اداره ثبــت محــل تحویــل دهــد کــه در ایــن صــورت اقدامــات ثبــت  دادخواســت ب
ــت  ــراض در مهل ــه اعت ــی ک ــه حکــم قطعــی دادگاه اســت و در صورت ــه ارائ موکــول ب
ــه دادگاه عمومــی  ــم دادخواســت ب ــا معتــرض، گواهــی تقدی ــی واصــل نگــردد ی قانون
محــل ارائــه نکنــد اداره ثبــت مبــادرت بــه صــدور ســند مالکیــت مــی نمایــد و صــدور 
ســند مالکیــت مانــع از مراجعــه متضــرر بــه دادگاه نیســت. بدیهــی اســت برابــر مــاده 
ــی  ــه ثبت ــلًا اظهارنام ــه قب ــی ک ــمتی از املاک ــورد قس ــور در م ــه مذک ــن نام 13 آئی
پذیرفتــه نشــده، واحــد ثبتــی بــا رأی هیــأت پــس از تنظیــم اظهارنامــه حــاوی تحدیــد 
حــدود، مراتــب را در اولیــن آگهــی نوبتــی و تحدیــد حــدود بــه صــورت همزمــان بــه 
اطــلاع عمــوم مــی رســاند و نســبت بــه امــلاک در جریــان ثبــت و فاقــد ســابقه تحدیــد 
ــه صــورت اختصاصــی منتشــر مــی  ــد حــدود را ب ــی آگهــی تحدی حــدود، واحــد ثبت
نمایــد./ م الــف: 1436769 تاریــخ انتشــار نوبــت اول: 1401/10/17     تاریــخ انتشــار 

ــت دوم: 1401/11/02 نوب
یونس قصابی
 سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان قائمشهر 9873
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